
Opštinska delegacija posjetila iseljenike u njemačkoj 
 
Na traženje dijela odbornika Skupštine opštine Bijelo Polje na sjednici održanoj 30. aprila i 14. 
maja 2015. godine da se raspravlja o problemu iseljavanja građana Bijelog Polja u Njemačku, 
Odbor za međuopštinsku i međunarodnu saradnju održao je sastanak i donio zaključak da bi 
najcjelishodnije rješenje u cilju dobijanja prave istine o problemu iseljavanja  bila posjeta 
jednom od iseljeničkih centara u Njemačkoj i našim sugrađanima koji su se tamo našli. U 
međuvremenu inicijativu u pisanoj formi o razmatranju ove problematike na Skupštini podnijelo 
je 13 odbornika Skupštine opštine Bijelo Polje, a NVO “Euromost“ podnio je inicijativu za 
posjetu naših sugrađana u jednom od prihvatnih centara u Njemačkoj radi dobijanja prave 
informacije. 
Imajući u vidu ove okolnosti Odbor  za međuopštinsku i međunarodnu saradnju na sjednici 
održanoj 03.06.2015. godine donio je zaključak i odredio višestranačku radnu grupu koju će 
predvoditi predsjednik Skupštine opštine Bijelo Polje Džemal Ljušković, odbornici Avdo 
Gorčević i Miomir Vojinović i Almer Mekić predstavnik NVO, da obiđu naše sugrađane u 
nekom od prihvatnih centara u Njemačkoj. Izbor je pao na grad Braunšvajg  u kojem se po 
nezvaničnim informacijama doseljava  najveći broj  Bjelopoljaca pa i drugih građana sjevera 
Crne Gore. 
Cilj posjete je da se delegacija na licu mjesta upozna sa razlozima napuštanja svojih domova, 
poslova,a neki i svojih seoskih domaćinstava, zatim uslovima boravka u prihvatnim centrima i 
eventualno o perspektivi ostanka ovih ljudi i njihovom radnom angažmanu na duži i kraći rok u 
mjestima gdje su doputovali. 
Povodom svega ovoga  stupljeno je u kontakt  sa crnogorskom Ambasadom u Berlinu i 
konzulatom u Frankfurtu koji su prihvatili inicijativu  da budu na usluzi Bjelopoljskoj delegaciji 
prilikom boravka u Njemačkoj. 
U najkraćem roku obezbijedlili su i ugovorili sastanak sa prihvatnim Centrom u Braunšvajgu, 
gradu koji je smješten 350 km sjeverno od Frankfurta u mjestu gdje se nalazi i uprava prihvatnog 
centra.  Razgovorima sa njemačke strane prisustovala su četiri zvaničnika na čelu sa gospodinom 
Hajneom koji je šef pokrajinskog prihvatilišta donje Saksonije, a sa crnogorske strane pored 
delegacije i sekretar ambasade u Brerlinu gospodin Marko Stevanović. 
Delegacija Bijelog Polja naišla je na topao i srdačan prijem, otvoren razgovor koji je trajao skoro 
dva sata. Uvodne riječi  na ovom sastanku o cilju posjete i tome odakle dolaze izložio je Džemal 
Ljjušković vođa delegacije, a u razgovoru su učestvovali i ostali članovi opštinske delegacije i 
NVO. 
Predstavnici prihvatnog centra koji je smješten u bivšoj vojnoj kasarni,  obavijestili su delegaciju 
Bijelog Polja da je od početka godine  kroz ovaj Centar prošlo više hiljada ljudi, a da ih je 
trenutno oko 1400, od čega 600 iz naše države. Njih 20 je samoinicijativno odlučilo da se vrati 
svojim kućama u Crnoj Gori. Nadalje informisali su nas da je procedura boravka ovih ljudi 
sljedeća: prihvataju se , smještaju u centru do tri mjeseca uz servisiranje  stana, hrane, garderobe, 
zdravstvene zaštite i određene novčane naknade. Neke, nakon par dana šalju u šire okruženje u 
kuće ili stanove, uz informaciju  da je njihova konačna sudbina u rukama Državnog centra za 
azilante pri resornom Ministarstvu Njemačke.  
Na naše insistiranje da nam odgovore kakva im je perspektiva ostanka ili radnog angažovanja  
saopštili su sljedeće:  na osnovu izjava  o razlozima  dolaska vaših sugrađana  u našu sredinu i 
grad  nema razloga niti uslova za ostvarivanje prava na azil, pa prema tome ni prava na ostanak i 
rad kao što to mogu ostvariti na primjer ljudi  iz  zemalja  obuhvaćenih ratom  kao što su Irak, 



Sirija i neke Afričke zemlje. Istakli su  da čak imaju i problema sa vlastitim građanima, jer im ne 
mogu objasniti  opravdanost boravka i trošenja sredstava  njihovih socijalnih Fondova na takve 
ili sli čne slučajeve bez ubjedljivih i opravdanih razloga.  
Nadalje, saopštili su da su tokom zime imali problem sa kosovskim građanima koji su masovno 
stizali u Njemačku, za koje cijene da su bili žrtve neobaviještenosti, a koje su nakon sprovedene 
procedure poslije tri do šest mjeseci vratili na Kosovo, što vjerovatno očekuje i građane Crne 
Gore ukoliko se neke bitne okolnosti ne promijene u međuvremenu. 
Dakle, status građana Crne Gore ne može biti drugačiji od statusa drugih građana iz regiona, što 
je njemačkim  Zakonom tačno precizirano, koji se mora izvršavati, a to znači nakon sprovedene 
procedure moraju ih vratiti odakle su došli. 
Inače, predstavnici Njemačkih vlasti odnosno ovog prihvatnog centra pozitivno su se izrazili o 
našim građanima, imaju  korektan tretman prema njima  i dobre uslove privremenog boravka. 
Izrazili su iznenađenje  na pomen o radioaktivnosti područja koji je pripisivan mjestu na kojem 
su azilanti smješteni,  čak su to sa čuđenjem i smijehom propratili.  
Obišli smo grad i u to se uvjerili. Baš u neposrednoj blizini kasarne odnosno prihvatnog Centra 
gdje su smješteni  doseljenici  vidjeli smo njihov  aktivni dječji vrti ć. Nakon oficijelnog sastanka 
sa zvaničnicima ovog prihvatnog Centra obišli smo smještaj, uslove boravka i uvjerili da je sve 
to na granici prihvatljivog. Dugo smo razgovarali sa mnogo ljudi  od kojh mnoge poznajemo i 
uvjerili se o njihovom povoljnom tretmanu od strane njemačke vlasti. Većina je istakla da su se 
na ovaj put odlučili zbog traženja posla i loše socijalno ekonomske situacije. 
 
 
 
 

 
 
 
 
 


